
Motion 1 – stadgeändring 
 

Stadgeändring avseende styrelsens sammansättning  

Som ett led i att följa Friskis Riks styrelse och många andra föreningars lokala anpassning av 

normalstadgan tog årsmötet för två år sedan bort den ena suppleant posten. För att löpa linan ut så 

föreslår vi nu att även den kvarvarande suppleantposten tas bort. Detta innebär en stadgeändring 

och kräver 2/3 av antalet avgivna röster enligt 1.10 i föreningens stadgar.  

Förslag till beslut  

Valberedningen föreslår årsmötet att göra följande ändringar i stadgan:  

5.2 Ärenden på ordinarie årsmöte:  

18. Val av halva antalet ledamöter i styrelsen för en tid av två år samt val av en suppleant för en tid 

av ett år.  

7.1 Sammansättning Styrelsen ska bestå av en ordförande och, sex övriga ledamöter samt en 

suppleant.  

Friskis&Svettis Malmös styrelse föreslår årsstämman: 

 att bifalla motionen 

  



 

Motion 2 - Ungdoms-Advisory-Board till styrelsen 
Vårt förslag är att man startar en grupp med yngre medlemmar som en Advisory Board till styrelsen. 

Vi tänker oss att gruppen har egna sammankomster men också skulle kunna sitta med vid några 

styrelsemöten och ge värdefull input till de frågor som diskuteras där. Detta skulle vara ett sätt att 

kompensera för en bristande mångfald avseende ålder i sittande styrelse. Att ungdomar kan få mötas 

på sina villkor avseende format, tid och plats ex. Vår tanke är att detta skulle kunna vara en 

”plantskola” och meriterande för unga som är hungriga och sugna på att jobba med styrelsearbete 

framöver samtidigt som det skulle ge nya infallsvinklar i olika beslut som hamnar på styrelsens bord. 

Man kan också parallellt tänka sig någon form av mentor/adept relation mellan enskilda grupp- och 

styrelsemedlemmar.  

Förslag till beslut  

Vi föreslår årsmötet att ge styrelsen i uppdrag att fram till nästa årsmöte utreda och ta fram ett 

förslag på formerna för en sådan grupp, vem som ska ingå i den, var i organisationen den ska finnas, 

hur rekryteringen till den ska gå till etc.  

Malmö 2020-01-29  

Valberedningen  

Maria Boström, Angela Johnsson, Elin Andersson  

Styrelsens svar:  

Styrelsen ser att det finns ett behov att få in yngre personers syn och input på vår verksamhet. Att 

därför skapa ett Ungdomsråd som kan bidra till det ser vi som en bra idé. Vi menar dock att 

Ungdomsrådet ska ligga nära den operativa verksamheten och inte under styrelsen. På så sätt så kan 

det ge inspel nära verksamheten i frågor som är viktiga för att F&S ska utvecklas. Ungdomsrådet ska 

ledas av en erfaren person som utses av Verksamhetschefen. Denna sätter upp arbetssätt och former 

för gruppen och leder sedan gruppen under det kommande året.  

Friskis&Svettis Malmös styrelse föreslår årsstämman: 

att motionen i dess lydelse avslås men föreslår att Ungdomsråd bildas enligt styrelsens förslag.   

  



Motion 3 - Sluta arrangera och annonsera träningsresor och resor med flyg i 

egen regi, via tredje part eller annan leverantör. 
 

FRAMSTÄLLAN  

I Paris-avtalet 2015 kom man överens om en maximal höjning av medeltemperaturen med högst 2 

grader. Trots det fortsätter utsläppen av växthusgaser att öka. Sedan industrialiseringen har vi redan 

höjt medeltemperaturen med 1,1 grader.  

Uppvärmningen innebär höjda havsnivåer, uttorkade betes- och landarealer och fler obeboeliga 

områden. Glaciärer försvinner och självförstärkande effekter skapas som skyndar på 

klimatförändringarna ytterligare.   

En av de mest effektiva saker som Sverige kan göra för att minska koldioxidutsläppen är att minska 

flyget. 10% av Sveriges utsläpp kommer från flyget. 80% av världens befolkning har aldrig satt sin fot 

på ett flygplan.  

Vi anser att Friskis&Svettis ska ta sitt ansvar för den omställning som krävs. Det gör de inte när de 

arrangerar och annonserar träningsresor och resor med flyg. Eventuell klimatkompensation gör inte 

utsläppen ogjorda. Flygresans utsläpp stannar kvar i atmosfären i många hundra år.  

Friskis&Svettis kan i stället vara ett föredöme med enbart träningsresor i närmiljö och med 

miljövänligare transportslag. Då visar F&S att man är en modern folkrörelse som har som ambition 

att genomgående ställa om till hållbar verksamhet!  

VI YRKAR ATT  

Friskis&Svettis Malmö ej arrangerar och annonserar träningsresor och resor med flyg i egen regi, via 

tredje part eller annan leverantör. 

Stämman beslutar att skicka motionen till Friskis&Svettis Riks årsstämma så att de fattar samma 

beslut för samtliga Friskis&Svettis-föreningar och Friskis&Svettis Riks. 

Besluten blir giltiga i enlighet med vad som anvisas i stadgarna. Vi medlemmar vill dock göra vår åsikt 

tydlig för Friskis&Svettis att börja arbeta enligt beslutet så snart som möjligt. 

  

Maja Liljedal  B044686, Jonatan Malmberg D040212 

Maria Sjögren B043871, Hanna Strömberg B039027 

Matilda Ottelid A003418, Anna Bokström  B027257 

Johanna Norrbo GO56938, Julia Antonsson D028056 

 

 



Styrelsens svar: 

F&S Malmös styrelse delar motionärens oro för miljön och instämmer i att vi alla måste bidra till en 

hållbar miljö. Träning i samband med resor har haft en stark tillväxt de senaste åren, att mötas på 

resa och att tänka på sin hälsa under semestern är en tydlig trend. Att resa är också ett sätt att 

utvecklas och bidra till tillväxt i andra länder och regioner, vilket skapar möjlighet för utveckling av 

mer hållbara lösningar på resmålen. Friskis&Svettis Malmö som förening kan på ett tydligare sätt 

bidra till att i alla sammanhang där det är möjligt erbjuda alternativ med så liten klimatpåverkan som 

möjligt, exempelvis genom att erbjuda resmål i närområdet eller att erbjuda transportsätt med 

mindre miljöpåverkan som tågresor, flyg med charter osv. Friskis&Svettis kan också, på ett tydligare 

sätt, erbjuda resenärerna möjlighet att klimatkompensera alternativt inkludera klimatkompensation i 

resornas pris. 

Styrelsen anser att det i nuläget är upp till den enskilda resenären att avgöra vilka resor de vill göra 

och på vad sätt de önskar kompensera för miljöpåverkan. 

F&S Malmö:s styrelse föreslår att den miljöpolicy som finns för föreningen utvecklas och att även 

riktlinjer för träningsresor tas med i denna men att inget absolut förbud mot träningsresor med flyg 

ska införas.  

När det gäller frågan om att skicka frågan vidare som en motion till Friskis&Svettis Riks årsstämma så 

behandlades denna fråga under årsstämman för 2018 (mars 2019). Årsstämman beslöt då att inget 

generellt förbud mot träningsresor innebärande flygresor skulle införas. Malmös styrelse menar att 

Friskis&Svettis föreningar således redan besvarat frågan nekande och att ingen motion ska lämnas in.  

Friskis&Svettis Malmös styrelse föreslår årsstämman: 

 att anse motionen besvarad med vad som anförts ovan 

 

 

 


